
MÖTESPROTOKOLL

Mötesdatum
2021-02-17

Utbildningsnämnden

Plats och tid Distansmöte  kl. 09:30-16:00

Beslutande ledamöter Mikael Johansson (S) (ordförande), Anna Arvidson (S) (vice 
ordförande), Linda Häreby (S), Lina Lindman (VF), Tony 
Jensén (SD), Carl-Olof Svensson (KD), Susanne Granlund (S)  
ersätter Jessica Liivlaid (V) 

Ej tjänstgörande ersättare Maj Karlsson (VF)
Gunnar Jansson (SD)
Per Ståhl (S) 

Övriga närvarande Kent Ylvesson (skolchef)
Johanna Fanberg (utvecklingsledare)
Kristina Kamsten (nämndsekreterare) 

Utses att justera Lina Lindman 

Justeringens plats och tid Ånge kommunkontor  2021-02-24   11:00

Protokollet omfattar §13

Underskrifter Sekreterare …………………………
Kristina Kamsten

Ordförande ………………………… …………………………
Mikael Johansson

Justerande ………………………… …………………………
Lina Lindman

ANSLAG/BEVIS Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag.

Organ Utbildningsnämnden

Sammanträdesdatum 2021-02-17

Datum för anslags- 2021-02-24 Datum för anslags-    2021-03-18
uppsättande nedtagande

Förvaringsplats för Centralarkivet
protokollet
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§13

Inrätta arbetsutskott i utbildningsnämnden (UTB 20/104)

Sammanfattning
Ordförande föreslår att ett arbetsutskott inrättas för utbildningsnämnden. Arbetsutskottet 
bereder ärenden till nämnden och ger förslag till beslut. Arbetsutskottet består av 
ordförande, vice ordförande och en ledamot från oppositionen. Arbetsutskottets möte hålls i 
samband med beredning inför nämnden och innebär inte något ytterligare möte för 
ledamöterna.

Utse ersättare till arbetsutskottet. Ersättare utses senare.

Yrkanden:

Ordförande yrkar på att arbetsutskott införs efter sommaren

Lina Lindman yrkar på att inte införa arbetsutskott utan förbättra rutiner vid 
ärendeberedning

Ordförande ställer proposition på yrkandena.

Fyra av sju röstar för att inrätta ett arbetsutskott i utbildningsnämnden.

Ordförande finner att nämnden ska införa arbetsutskott.

Beslut
Utbildningsnämnden inför arbetsutskott efter sommaren.

Reservation

Lina Lindman, vf, Carl-Olof Svensson, kd, och Tony Jensén, sd reserverar sig mot förslaget. 
Skriftlig reservation lämnas innan justering.

Beslutsunderlag
 Yttrande återinföra arbesutskott
 Reservation i utbildningsnämnden 2021-02-17 § 13

Paragrafen är justerad
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Reservation i utbildningsnämnden 2021-02-17 § 13, ”Inrättande 
av arbetsutskott” 

 

I utbildningsnämnden behöver struktur och tydlighet förbättras!  

 

Elin Rapp, kanslichef, skrev ett yttrande angående utbildningsnämndens önskemål om utskott, 

som var underlag till ärendet i KSAU::s kallelse 2021-01-19, ärende 17. Ärendet utgick från 

ärendelistan på grund av utbildningsnämnden inte behöver inhämta KS godkännande för att 

inrätta ett arbetsutskott, utan förfogar över den möjligheten själva. Yttrandet fanns inte med 

som underlag till den aktuella punkten i Utbildningsnämnden, men undertecknad fick på annat 

sätt ta del av yttrandet på morgonen den aktuella dagen för nämndens beslut. Rapp skriver 

bland annat: 

”Från kommunstyrelsens förvaltning finns en viss tvekan till om föreslagna åtgärd leder till 

önskad effekt.”  

”..En ny politisk organisation ska införas 2023, med ambitionen att effektivisera och göra en 

tydlig organisation där det är möjligt. Förberedelserna för att genomföra detta är inte långt 

borta i tiden. Alltså ligger den långsiktiga lösningen inte åt riktningen med utökad 

administration kring beslutsinstanser.” 

”Nämnden har inte utrett de ekonomiska effekterna för den utökade politiska hanteringen i 

nämnden. Men kostnaden är troligtvis inte så stor för ersättningar för förtroendevalda, utan 

mer av administrativa merarbeten. Om ett utskott skulle bidra till ökad tydlighet i 

ärendegången kan en något högre kostnad vara motiverad.” 

 
Till skillnad från ordförandens underlag som presenterades för nämnden finns i det underlag 

som kanslichefen gjort en tydlig konsekvensbeskrivning där man sett över vad det kan 

innebära med införande av arbetsutskott i utbildningsnämnden. Där framkommer bland 

annat:  

”..En första risk och konsekvensanalys kring införande av utskott i utbildningsnämnden: 

· Förlängd handläggningstid för ärenden, ca två veckor. 

· Utökad tid för administrativ hantering av sammanträde, ärendehantering, 

mötesförberedelser och efterarbete. 

· Tydligheten i ärendegången kommer inte att öka automatiskt för att ett arbetsutskott 

inrättas. Andra ändringar i rutiner behöver ändå göras. 

· Risk för utebliven önskad effekt men mer administration. 

Alternativt förslag från kommunstyrelsens förvaltning: 

I samarbete kan vi ta fram arbetssätt som stärker tydligheten. Utveckla de befintliga 

beredningsmötena. 

Till exempel kan beredningsmöten stärkas med hjälp av anteckningar för själva beredningen, 

tydligare krav på färdiga underlag innan ärenden sätts på ärendelistan till nämnden mm. 
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En tydlighet i ärenden kan skapas genom att förvaltningen skriver underlag och förslag till 

beslut till ärendeberedning. Om ärendeberedningen godkänner underlaget tas det till 

nämndsmöte, annars får det återgå till fortsatt handläggning. Om nämnden anser att det är 

svårt att fatta beslut på liggande underlag kan nämnden återremittera ärendet för 

kompletteringar. På så vis kan de ärenden som redan är tydliga få en snabb och enkel 

behandling, De ärenden som är mer komplexa tillåts ta längre tid, men utan att otydligheter 

uppstår på grund av bristande underlag eller oklarheter i beslutsgången.” 

 

Den största bristen gällande struktur, tydlighet och ordning upplever vi under själva mötet i 

utbildningsnämnden. Det saknas tydlighet i mötesordningen, vilken som är den aktuella 

punkten och det hoppas mellan punkterna, utan att beslut fattats samt är ordföranden på väg 

att avsluta mötet för dagen innan alla punkter är beslutade. Förslag till beslut som lämnats av 

ledamot på mötet formuleras inte i sin helhet. Ordförande presenterar sitt eget förslag först 

och ställer inte förslagen mot varandra, man får inte möjlighet att ta ställning till båda 

alternativen. 

Detta är några av fler exempel på vad som behöver åtgärdas och förtydligas i arbetsgången. 

Ett inrättande av arbetsutskott löser knappast dessa strukturella problem. Av kanslichefens 

yttrande framgår också att det finns risker och nackdelar med att införa ett arbetsutskott. 

Bland annat att handläggning av enklare ärenden kompliceras samtidigt som det inte är säkert 

eller ens troligt att önskad effekt gällande strukturförbättring och tydlighet uppnås. Av dessa 

anledningar väljer vi att reservera oss mot beslutet gällande att införa ett arbetsutskott i 

utbildningsnämnden.  
 

Lina Lindman, Vår Framtid 

Carl-Olof Svensson, Kristdemokraterna 

Tony Jensén, Sverigedemokraterna  
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